

150225092014

# BRONEX

## Oral Drops

Cough Preparation-Expectorant  
Free from: Sugar, Glycols, Dyes



### Composition:

Each 1ml contains:

Guaiphenesin	20 mg
Pseudoephedrine hydrochloride	20 mg

### Properties:

- \* Guaiphenesin reduces the viscosity of the sticky retentive respiratory tract secretions by reducing the adhesiveness and surface tension of these secretions, thereby facilitating their expectoration, without increasing the overall volume of the respiratory tract secretions.
- \* Pseudoephedrine hydrochloride is an oral sympathomimetic which exerts a vasoconstrictor effect on the blood vessels of the mucous membranes when they are dilated as a result of inflammation. Pseudoephedrine also has a bronchodilator effect.
- Bronex facilitates removal of excess viscous secretions.
- Bronex improves respiratory tract airway flow .

### Indications :

- \* For the symptomatic relief of cough with respiratory tract infections and related conditions such as sinusitis, pharyngitis, bronchitis, and asthma, when these conditions are complicated by tenacious mucus and/or mucous plugs and congestion.
- \* To promote nasal or sinus drainage.

### Contraindications:

Hypersensitivity to any component of the preparation, and severe hypertension.

### Adverse reactions:

As with other expectorants and sympathomimetics , this drug might cause mild undesirable symptoms such as skin rashes, headache, tachycardia, nausea and vomiting.

### Precautions:

- \* Other medications contain sympathomimetic agents should not be taken simultaneously with Bronex.
- \* Caution should be taken with patients suffering from diabetes mellitus or hyperthyroidism.
- \* If symptoms do not improve within 7 days or are accompanied by fever, consult a doctor.

### Dosage:

- Do not use for children less than six years old.
- Add the content of the calibrated dropper (1ml) to the preferred juice of the child every 4 to 6 hours.

### How supplied:

15 ml bottle with a calibrated dropper.

### Storage:

- \* Store at room temperature.
- \* Protect from light.

### Product of:

Medical Union Pharmaceuticals,  
Abu-Sultan, Ismailia, Egypt.

Issue Date: 14 / 5 / 2000, Rerevision Date: 2 / 6 / 2010



150225092014

# برونكس

## نقط للاستعمال عن طريق الفم

مستحضر للسعال - طارد للبلغم  
خال من السكر والجليكول والألوان الصناعية

### التركيب:

كل ١ مليلتر يحتوى على:

جوايفينيزين	٢٠ مجم
سودوافدرين هيدروكلوريد	٢٠ مجم

### الخواص:

- \* جوايفينيزين يسهل التخلص من الإفرازات المخاطية غليظة القوام للجهاز التنفسي عن طريق تقليل التوتر السطحي والالتصاق لهذه الإفرازات بدون زيادة في كمية إفرازات الجهاز التنفسي.
- \* سودوافدرين عنصر مقلد للسميثاوى ذو تأثير قابض على الأوعية الدموية حينما تتمدد نتيجة للالتهاب، كما أن له تأثير موسع للشعب الهوائية.
- برونكس يسهل التخلص من الإفرازات غليظة القوام .
- برونكس يحسن من سريان الهواء فى الشعب الهوائية.

### دواعى الاستعمال:

- \* لإزالة أعراض السعال المصاحب لحالات عدوى الجهاز التنفسي مثل التهاب الجيوب الأنفية، التهاب الشعب الهوائية، الربو الشعبي، احتقان البلعوم عندما تكون هذه الحالات مصحوبة بإفرازات غليظة القوام.
- \* بحفز التخلص من الإفرازات سواء من الأنف أو من الجيوب الأنفية.

### موانع الاستعمال:

- الحساسية لأى من المكونات التى تدخل فى تركيب هذا المستحضر ، وفى حالات ارتفاع ضغط الدم الحاد.

### التفاعلات المضادة:

- مثل سائر الأدوية ذات التأثير السميثاوى وطاردة البلغم ، هذا الدواء نادراً ما قد يسبب بعض الأعراض البسيطة غير مرغوبة مثل الطفح الجلدى، الصداع، سرعة ضربات القلب، الغثيان والقيء.

### الاحتياطات:

- \* لإينبغى استخدام المستحضرات التى تحتوى على مواد ذات التأثير السميثاوى أثناء استخدام برونكس.
- \* يوصى بالحرص عند استخدام المستحضر مع المرضى الذين يعانون من البول السكرى ، وازدياد نشاط الغدة الدرقية.
- \* إذا لم تتحسن الأعراض خلال سبعة أيام أو إذا كانت الأعراض مصحوبة بارتفاع فى درجة الحرارة فيجب مراجعة الطبيب.

### الجرعة:

- لا يستخدم للأطفال أقل من ست سنوات.
- يضاف ملء قطارة (١ مللى) إلى العصير المفضل للطفل كل ٤ إلى ٦ ساعات.

### العبوة:

زجاجة عبوة ١٥ مليلتر مع قطارة معايرة.

### شروط التخزين:

- \* يحفظ فى درجة حرارة الغرفة.
- \* يحفظ بعيداً عن الضوء.

### إنتاج:

شركة المهن الطبية للأدوية

أبو سلطان - الإسماعيلية - مصر

تاريخ الإصدار: ١٤ / ٥ / ٢٠٠٠، إعادة مراجعة: ٢٠١٠/٦/٢

